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Vážení spoluobčané,
pomalými krůčky jsme vstoupili do  roku 2025. 

Na  přelomu roku i  první dny roku nového příroda 
čarovala a  padající námraza vykouzlila na  stromech 
nádhernou podívanou. Alespoň tak nám zima ukázala 
svou vládu a  třeba nás, respektive děti, potěší ještě 
i  větší sněhovou nadílkou. Pokud bychom měli 
bilancovat, jaký ten rok 2024 vlastně byl, asi by ho 
každý zhodnotil jinak, ze  svého osobního pohledu. 
Z pohledu celospolečenského jsme jistě všichni s nevolí 
vnímali a  vnímáme pokračující válku na  Ukrajině, 
teroristické útoky ve  světě i  různé přírodní katastrofy. 
Bohužel i  Česká republika se  stala terčem ničivé 
povodně, která byla způsobena tlakovou níží Boris. 
Na mnoha místech na Moravě a ve Slezsku byla voda 
vyšší než při povodních v  roce 1997. Opět se ukázala 
solidarita českého národa, a  také to, že lidé v  těžkých 
situacích neztrácejí ochotu pomáhat. Česká ekonomika 
se pomalu zvedá ze svého dna, i když nárůst je a bude 
opravdu velice pozvolný. Jako velkého sportovního 
fanouška mě v roce 2024 potěšilo po dlouhých 11 letech 
konání MS v  biatlonu v  Novém Městě na  Moravě, 
vítězství českých hokejistů na  MS, úspěch našich 
sportovců na LOH v Paříži, a  i to, že wimbledonskou 
vítězkou ve dvouhře se stala češka Barbora Krejčíková. 
Na poli sportovním se nám daří. Horší je to s celkovou 
náladou ve  společnosti. Skepse, pochybovačnost, 
nezájem zabývat se o věci kolem nás, závist, pomluvy, 
nepřejícnost, to je taková naše česká povaha. Protipól 
obrovské solidarity při neštěstích a  euforie při 
sportovních úspěších. Tady jsme jako národ velmi 
jednotní a umíme držet pospolu. Je dobře, že se najdou 
momenty, kdy můžeme být na sebe hrdí.

O dění a největších investicích obce v roce minulém 
Vás seznámí pan starosta v  samostatném článku. Jistě 
připomene největší změnu u  poplatků za  komunální 
odpad a možná i další plánované investice obce. Menší 

změna nastává u  vydávání Nížkovického zpravodaje. 
Jistě jste si všimli nové obálky a  podoby zpravodaje. 
Po  mnoha letech jsme se  rozhodli, že si zpravodaj 
budeme tvořit sami a  nebudeme již využívat grafika 
z  tiskárny. Rovněž jsme zpět zařadili rubriku Zápisy 
z  jednání ZO Nížkovice, abychom vám, občanům, více 
přiblížili práci zastupitelů a  dění v  obci. Na  veřejná 
zasedání zastupitelstva obce chodí žalostně málo 
občanů, proto jsme se  rozhodli učinit tento krok. Snad 
budou všechny tyto změny ku prospěchu všech.

Jako předsedkyně kulturní komise se  musím 
dotknout i  tohoto tématu. V  obci probíhá mnoho 
kulturních, sportovních a  společenských akcí. Snažíme 
se pokrýt nabídkou všechny věkové kategorie, od  těch 
nejmenších až po  seniory. Některé akce jsou 
navštěvované více, některé méně. Věřte, že přípravy 
na  každou akci zaberou těm, kteří ji vymyslí, 
zorganizují a  pomáhají uspořádat, mnoho času, který 
by mohli věnovat sobě a své rodině. I  já vnímám za  ta 
léta jistou únavu. Jsem proto vděčná a děkuji všem, kdo 
se  jakýmkoliv způsobem zapojuje do  dění v  obci 
a vězte, že jsou to víceméně pořád ti samí lidé. Nebudu 
je tady vyjmenovávat, jelikož bych určitě na  někoho 
zapomněla. Již teď máme naplánované termíny 
na  vepřové hody a  ostatky. Věříme v  hojnou účast 
občanů, ale i v zapojení nových tváří.

Přeji vám všem do nového roku hlavně pevné zdraví 
a  osobní spokojenost. Snažte se  objevovat radostné 
momenty v běžných situacích a vnímejte věci, za které 
můžete být vděční.

Dagmar Mudrlová, DiS.

Slovo zastupitele
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Zápisy ze zasedání ZO 
15. zasedání ZO – 3. 9. 2024 
1. Zastupitelstvo obce bere na vědomí RO 6/2024 a RO 

7/2024
2. Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěrečný účet 

DSO ŽLaP za rok 2023 a závěrečný účet DSO Ligary 
za  rok 2023 a  závěrečný účet DSO Dr. Kounice 
za rok 2023

3. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje smlouvy 
o  bezúplatném převodu vlastnického práva 
k  nemovité věci s  omezujícími podmínkami a  o 
zřízení věcného práva mezi obcí Nížkovice a  ČR – 
Úřadem pro zastupování státu ve  věcech 
majetkových č. UZSVM/BVY/3045/2024-BVYM a č. 
UZSVM/BVY/3027/2024- BVYM a č. ZSVM/BVY/
42843/2024- BVYM.

4. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje smlouvu 
o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného břemene č. 
PR-001030088960/002-ENGB mezi obcí Nížkovice 
a EG. D.

5. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje dohodu 
o změně katastrální hranice a o změně hranice obce 
mezi obcí Nížkovice a obcí Heršpice.

6. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje smlouvou 
o  souhlasu s  provedením stavebního záměru při 
rekonstrukci komunikace a mostu na silnici III/4196 
Slavkov – Heršpice mezi obcí Nížkovice a Správou 
a údržbou silnic Jihomoravského kraje.

7. Zastupitelstvo obce schvaluje záměr zhodnocení 
finančních prostředků obce formou kapitálových 
a nekapitálových investic

8. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje pronájem 
části obecního pozemku parc. č. 130, o výměře 16 m2 
panu Janu Drškovi ml. Doba pronájmu na neurčito, 
výše nájmu 29 Kč/m2/rok.

16. zasedání ZO – 7. 10. 2024 
1. Zastupitelstvo obce schvaluje RO 8/2024.
2. Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar obci 

Mikulovice ve výši 50  tisíc Kč, která byla září 2024 
zasažena povodněmi. Částka 50  tisíc KČ bude 
zaslána na transparentní účet, který obec Mikulovice 
zřídila pro tyto účely.

3. Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar ve  výši 
20  tisíc Kč Miroslavu Hrbáčkovi – Smíšené zboží 
Hrbáček Nížkovice, a to z důvodu zachování služeb 
obchodu a zaměstnání občanů obce.

4. Zas tupi te l s tvo obce schva lu je p ř í spěvek 
na financování systému IDS JMK na  rok 2025, a  to 
ve výši 100 Kč/občan, tedy 78.900 Kč.

5. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje Obecně 
závaznou vyhlášku obce Nížkovice o  místním 
poplatku za  odkládání komunálního odpadu 

z  nemovité věci, která stanoví minimální základ 
dílčího poplatku ve  výši 7  kg a  sazbu poplatku, 
která činí 6 Kč/kg. Platnost OZV je od 1. 1. 2025.

6. Zastupitelstvo obce schvaluje záměr zhodnocení 
finančních prostředků obce formou kapitálových 
a  nekapitálových investic z  důvodu lepšího 
zhodnocení , než nabízí účet obce. Jedná 
se o konzervativní investování tj., nejméně rizikové. 
Investice se ponechají v  současné výši + se použije 
1.000.000 Kč z prostředků obce.

17. zasedání ZO – 9. 12. 2024 
1. Zastupitelstvo obce schvaluje RO 10/2024.
2. Zastupitelstvo obce schvaluje odměny členům 

komisí a  výborů, a  to Olze Jeřábkové a Radovanu 
Brzobohatému.

3. Zastupitelstvo obce schvaluje OZV, která stanoví 
systém odpadového hospodářství v obci Nížkovice.

4. Zastupitelstvo obce schvaluje odkup vlastnických 
podílů pozemků parc. č. 1022/63, výměra 916 m2, 
orná půda, parc. č. 1023/14, výměra 24  m2, orná 
půda, parc. č. 1025/11 výměra 34 m2, ostatní plocha 
za  cenu 50 Kč /m2, náklady na  vklad do  katastru 
hradí kupující.

5. Zastupitelstvo Obce Nížkovice schvaluje Investiční 
záměr a  podání žádosti o  dotaci z  Národní 
sportovní agentury na  investiční akci „Nížkovice – 
Rekonstrukce sokolovny“ z dotačního programu č. 
162  52 – Regionální sportovní infrastruktura 2020–
2026, Specifická výzva č. 20/2025, Regiony 2025, č.j.: 
NSA-00000/2024/2520/1.

6. Zastupitelstvo schvaluje jako nájemce hospody paní 
Irenu Červinkovou za  podmínek, výše nájmu 
listopad–březen 2.000  Kč/měsíc a  ostatní měsíce 
duben–říjen 3.000 Kč/měsíc, doba nájmu 1.1.2025 – 
31.3.2028, otevírací doba tři dny v  týdnu 
a  souč innost př i pořádání společenských 
a kulturních akcí pořádaných obcí a spolky v obci.

7. Zastupitelstvo schvaluje Smlouvu o  vytvoření 
společenství obcí s názvem Slavkovsko, s.o. včetně 
s tanov společenstv í a  výs lovně souhlas í 
s přistoupením obce do tohoto společenství.

ÚŘEDNÍ HODINY OÚ 

Pondělí 8:00 - 12:00 13:00 - 17:00
Úterý   8:00 - 12:00 13:00 - 15:00
Středa 8:00 - 12:00 13:00 - 17:00
Čtvrtek zavřeno
Pátek 8:00 - 12:00 13:00 - 14:00

Informace pro občany
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8. Zastupitelstvo obce schvaluje členy inventarizačních 
komisí pro provedení inventur za rok 2024.

9. Zastupitelstvo obce schvaluje plán inventur obce 
Nížkovice za rok 2024

10. Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet ZŠ a  MŠ 
Nížkovice na  rok 2025, kdy příspěvek obce činí 
1.353.000 Kč.

11. Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý 
rozpočtový výhled ZŠ a  MŠ Nížkovice na  roky 
2026-2027.

12. Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet obce 
Nížkovice na  rok 2025 a  závazné ukazatele jsou 
paragrafy, v upraveném znění, jak bylo předneseno, 
a to takto, včetně přednesených změn:
Příjmy 16.501.500 Kč
Výdaje 15.901.500 Kč
Financování splátka úvěru (škola) 600.000 Kč

13. Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý 
rozpočtový výhled na roky 2026–2027

14. ZO schvaluje dle svých kompetencí vyhrazených 
zákonem o  obcích, poskytnutí dotací, peněžních 
a  věcných darů , finančních př í spěvků – 
neinvestičních transferů dle návrhu rozpočtu na rok 
2025 v  té výši a  těm fyzickým a  právnickým 
osobám, jak je uvedeno níže:
pro MS ve výši 13.000 Kč.
pro p. Slávka Janouška ve výši 17.000 Kč.
pro SK Nížkovice ve výši 55.000 Kč.
pro Ligary ve výši 2.027.000 Kč.

15. Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce 
provedením rozpočtových opatření za  měsíc 
prosinec  2024 na  paragrafech a  položkách i  nad 
100.000 Kč.

Zpracovala Dagmar Mudrlová, DiS.

Vážení a milí spoluobčané.
Dovolte mi, abych Vám popřál vše nejlepší 

do nového roku, a to už s číslovkou 2025. Pro ty z nás, 
kteří již něco pamatují, je to k neuvěření, ale začínáme 
poslední rok první čtvrtiny 21.  století, ano, ano 
21.  století. Když se  nyní člověk ohlédne, vidí, jak ten 
svět strašně rychle letí. Technologický pokrok 
za  posledních dvacet let je neuvěřitelný. Mladým to 
přijde běžné, ale technologie změnily svět a  vnímání 
neskutečně.

A s tím souvisí i spousta negativních věcí. Jak se lidé 
uzavírají do  bublin sociálních sítí a  bublin vlastních 
domácností, přestávají vnímat lidi a  společnost okolo 
sebe. Nechtějte abych psal, jak přicházejí nepřipravené 

na  život v  kolektivu a  ve  vzdělávací instituci děti 
do  mateřské školky. Výchovu zajišťuje rodina, a  to 
ve  většině domácností nefunguje (zkuste mne vyvést 
z omylu). Nechtějte abych psal, jak se  chovají děti (ty 
kopírují své rodiče) v  základní škole. Jak se vyjadřují. 
O slušnosti pozdravit ani nemluvě.

A  to jsem chtěl napsat něco pozitivního na začátek 
toho nového roku. Tak se  to zase nepovedlo, ale třeba 
příště se to povede. To také záleží hodně na Vás všech, 
kteří tady žijeme v  této malé vesničce s  názvem 
Nížkovice.

Váš Dušan Horák, toho času starosta obce

V  tomto příspěvku se  trochu rozepíši o  tom, co 
se událo za poslední rok. Tedy spíše o investicích obce, 
a  také o  Svazkové škole a  Ligary, samozřejmě 
nevynechám odpady. I  když o  odpadech asi bude 
samostatný příspěvek.

V  loňském roce jsme dokončili rekonstrukci 
veřejného osvětlení, tato akce stála 1.533.000 Kč. Nyní 
jsou všechna světla, mimo reflektorů osvětlující kostel, 
vyměněna za LED. Tímto obec ušetří nemalé finanční 
prostředky zejména za  elektrickou energii, a  také 
za opravy.

Další větší investiční akcí byla malá rekonstrukce 
v  mateřské škole. Tato vyšla na 390.000  Kč . 
A  zahrnovala odstranění starých obkladů v  přízemí 
na  schodišti do  patra, nové omítky v  přízemí 

a  na  schodišti, výměnu dveří do  jídelny a  šatny, 
demontáž lina ze  schodiště a  nový obklad schodiště, 
nové zábradlí u  schodů do  patra. Přízemí a  část 
schodiště má sanační omítku. V  příštím roce chceme 
pokračovat, a  to v patře, takže prázdniny budou zase 
stát za to.

Další větší částky jsme vynaložili na  příspěvek 
Ligary ve  výši 2.065.000  Kč, tento zahrnuje i  splátky 
půjčky na  výstavbu kanalizace. Dále příspěvek 
Svazková škola Slavkov 180.000 Kč a k tomu příspěvek 
na  žáky docházející do  škol ve  Slavkově 112.500  Kč. 
Toto vyplývá z uzavřené smlouvy o  školském obvodu 
uzavřené s městem Slavkov. Naší škole jsme poskytli 
příspěvek ve  výši 1.234.700  Kč. A  dále příspěvky 
organizacím, fotbalisti dostali 80.000  Kč, farnost 

Informace z obce

Slovo starosty
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O odpadech bylo napsáno již spousta slov. Proběhlo 
i  setkání s  občany, moc mne tedy nenapadá, co ještě 
napsat. Snad tedy zopakovat několik zásadních změn.

Od letošního roku dochází k  platbě za  množství 
odpadu vyprodukovaného domácností. Všechny 
nádoby (popelnice) patřící domácnosti se váží a platba 
proběhne na základě tohoto množství. Platit budeme až 
v  roce 2026. Letos tedy neplatíme nic (tedy pokud 
nedlužíme za předešlé roky).

V  případě, že budete měnit popelnici dejte nám 
vědět. Každá popelnice je označena čipem. Čip je 
nepřenosný. To znamená, že na  novou popelnici 

nainstalujeme nový čip a starý se znehodnotí.
Kdo nemá na  popelnici čip, nebude mu odpad 

vyvezen. Veškerou komunikaci ohledně popelnic (čipy, 
nové nádoby, ztracené čipy, množství odpadu …) 
prosím směřujte přes podatelnu obce. Následně se vám 
ozve buď místostarostka obce nebo já k  dořešení 
problému. Takže třiďte, třiďte, třiďte ať máte – máme 
komunálního odpadu co nejméně.

Na závěr ještě informace k  odběru textilu. Od 
1.1.2025 má každá obec povinnost zajistit sběr textilu, 
aby se  předešlo házení textilu do  popelnic na  SKO 
a následné uložení na skládce. Toto místo u nás najdete 
vedle OÚ, kam jste mohli doposud odkládat oblečení 
pro charitativní účely. Zde můžete nyní odkládat 
nepotřebný textil a  obuv, stále však platí pravidlo, že 
věci do kontejneru dáváme čisté. Rozhodně sem nepatří 
staré hadry mastné od oleje apod.

Pokud se  chcete dozvědět o  odpadech něco více, 
stačí se  podívat na  web obce, případně si pročíst 
některý z předešlých zpravodajů.

Mějte se fajn a něco pro to dělejte
Váš Dušan Horák, toho času starosta obce

Poplatky v roce 2025 
Odpady: bude se vybírat zpětně v 

roce 2026
Pes: 200  Kč za 1 psa
Vodné: 67,19 Kč/m3

Stočné: 60,31 Kč/m3

40.000 Kč, myslivecké sdružení 15.000 Kč.
Když už jsem zmínil Svazkovou školu, tedy vězte, 

že v  současné době se  dokončuje projektová 
dokumentace pro stavební povolení a  zároveň 
dokumentace pro provádění stavby. Vedení Slavkova 
se snaží zajistit podporu projektu kde se dá. V loňském 
roce do  Svazku přistoupila obec Velešovice. Svazek 
nyní tvoří osm obcí včetně Slavkova.

K Ligarům a splaškové kanalizaci. Nejdříve zkusím 
zase apelovat na  všechny. Prosím vhazuj te 
do  odpadního systému (záchodové mísy, bidety, 
výlevky, umyvadla, dřezy …) jenom to, co tam patří. 
Tedy pouze toaletní papír. Do  odpadu nepatří 
hygienické vložky, vlhčené ubrousky, ruličky 
od  toaletního papíru, dětské pleny, hadry, houbičky, 
zbytky jídel, olej, vlasy, svačinové sáčky, odřezky 
polystyrénu, vatové tyčinky, zbytky barev. Ano, to, co 
popisuji v  předešlé větě, se  ve splaškové kanalizaci 
objevuje. Nechápu to, nerozumím tomu, ale děláme to 
my, my občané Nížkovic.

V  současné době probíhají jednání mezi obcemi 
Svazku Ligary a vedením společnosti VAK Vyškov. Tyto 
jednání se týkají předání splaškové kanalizace a čistírny 
odpadních vod (ČOV) společnosti VAK. K  tomuto 
kroku jsme se rozhodli z několika důvodů. Na prvním 
místě jsou finance. Neustále provoz dotujeme, nyní už 

sice v malé míře, ale přesto. Do budoucna bude muset 
dojít k  rozšíření kapacity ČOV, končí životnost 
některých dílů technologií. No a  na  druhém místě je 
časová náročnost zajištění provozu. Veškerou činnost 
zajišťující provoz dělají předsedkyně Svazku + 
administrativa – starostka Hodějic, technické zajištění – 
starosta Němčan, technické zajištění + vyjádření + 
výstavba – starosta Nížkovic zdarma a  částečně 
v mimopracovní době. Za sebe musím říct, že mě to čím 
dál víc zmáhá, ale nestěžuji si, jenom konstatuji.

A  potom tady máme spoustu společenských, 
kulturních a  sportovních akcí, které u  nás v  loňském 
roce proběhly. O  těch se  rozepisujeme v  každém 
zpravodaji, takže je zmiňovat nebudu. Jenom si 
postesknu jako vždy na  malou pomoc občanů. 
Opravdu se  na pořádání všech akcí podílí stejná 
a zmenšující se  skupinka lidí z mého okolí a únava je 
na  všech znát čím dál více. Ale nemůžu být jenom 
negativní. V  listopadu proběhla Kateřinská zábava, 
a  tuto si vzaly na  starost Míša Kutrová a Zuzka Dlhá. 
A patří jim velké poděkování. Moc děkujeme holky.

Mějte se fajn a něco pro to dělejte
Váš Dušan Horák, toho času starosta obce

Odpady a poplatky
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Poslední vítání občánků, nyní již v uplynulém roce, 
proběhlo v  neděli 29.  9. 2024 v  obřadní síni obecního 
úřadu. Anička, Anetka a  Daniel tak byli posledními 
dětmi, které jsme letos uvítali.

Rodiče s dětmi a  jejich rodinné příslušníky přivítal 
starosta obce Dušan Horák. Básničky odrecitovaly děti 
ze  Základní školy Nížkovice– Emily, Magdička 
a Adélka.

Všechna miminka dostala dárek v  podobě knihy 
českých pohádek, ručně šitého polštářku od  paní 

Práchynské a  finančního daru od  obce Nížkovice. 
Maminkám byly s blahopřáním předány kytičky a dary 
pro jejich děti. O  památku na  tento slavností den 
se  postarala naše šikovná fotografka paní Lucie 
Kamencová. Společným snímkem jsme tak zakončili 
nedělní přivítání občánků mezi občany naší obce.

Alena Ondrová

Vítání občánků

Farnost
Nejprve vás všechny chci co nejsrdečněji pozdravit 

na  začátku nového roku. Když něco začíná, tak také 
něco končí. Je třeba se  rozpomenout na  to, co jsme 
v minulém roce prožili. To, co bylo dobré a přínosné, 
za to je třeba být vděční, a to co se nám nepovedlo, tak 
za to je třeba činit pokání a snažit se to napravit v roce 
letošním (pokud to, alespoň trochu jde).

Chci se  také vrátit těsně před Vánoce, kdy jsem 
většinu z vás mohl vidět u nás v kostele při vánočním 
koncertě. Jsem velice rád, že se  „celá“ vesnice takto 
schází, neboť každé takovéto setkání patří k  bohatství 
obce. Bohatství této události vidím v tom, že se sejdeme 
a  můžeme se  navzájem podělit o  radosti a  starosti 
všedních dní, což přispívá k  sounáležitosti obecního 
společenství.

Kostel je dominantou obce, místem setkání, ale také 
místem, které se musí udržovat a opravovat. Proto chci 
nyní poukázat na záměr, který máme v  letošním roce, 

konkrétně s  opravou zvonů ve  věži nížkovického 
kostela. Nejprve nastíním současnou situaci. Zvony 
ve  věži kostela jsou v  neutěšeném stavu, což potvrdil 
i znalecký posudek od zvonaře a soudního znalce. Dle 
této znalecké zprávy je vše v  katastrofálním stavu 
a navrhované řešení bylo stanoveno řádově na milión 
korun. Tato částka je pro naši farnost v nepřestavitelné 
výši, neboť hospodaříme jen s  tím, co se  vybere při 
nedělní mši sv. plus nájem a pacht.

Nechal jsem proto vyhotovit ještě revizní posudek 
od soudního znalce v oboru kampanologie a  ten celou 
situaci zhodnotil obdobně jako první posudek, ale 
navrhl přijatelnější řešení. Z obou znaleckých posudků 
vyplývá, že největší problém zvonů ve  věži 
v nížkovickém kostele je to, že jsou usazeny na železné 
zvonové konstrukci. Tato „zvonová stolice“ přenáší 
nevhodné zvukové vibrace a  způsobuje značné 
opotřebovávání samotných zvonů. Prvním krokem 
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Narodili se:
Vojtěch Čermák

v  nápravě této s i tuace bude 
zhotovení „zvonové s to l i ce“ 
z  tvrdého dřeva, usazení velkého 
a  nejmenšího zvonu na  tuto novou 
„zvonovou stolici“. Aby zvony 
zvonily, tak bude potřeba pořídit 
nové pohony těchto zvonů, neboť 
současné pohony jsou jednou 
z příčin značného opotřebení zvonů. 
Prostřední zvon (14. století), který je 
již značně opotřebovaný, nebude 
m ožn o p o už í t a  b u d e s p í še 
„ m u z e j n í m “ e x p o n á t e m . P ro 
budoucí generace bude výzvou 
pořízení nového zvonu, tak aby 
se  doplnil současný počet znějících 
zvonů. Dále je třeba vyřešit i  nový 
cimbál, na který odbíjí hodiny, neboť 
současný cimbál je prasklý a  hrozí 
jeho puknutí.

Nejbližším krokem k úspěšné realizaci je cenová nabídka od zvonaře, který vyrobí „zvonovou stolici“, osadí zvony 
a dodá nové zvonové pohony. Tato cenová nabídka by měla být v prvních měsících tohoto roku. Samotná realizace 
se bude odvíjet od finančních možností všech subjektů zapojených do této obnovy. Věřím v úspěšnou realizaci tohoto 
společného díla.

P. Jiří Janoušek, farář a děkan Slavkov u Brna a Nížkovice

Volby do zastupitelstva kraje
Ve dnech 20.  a 21.  září proběhly v  České republice 

volby do  zastupitelstev krajů a  volby do  Senátu ČR. 
Volba senátora se ale našeho Vyškovského okrsku letos 
netýkala a senátora si budeme volit až v roce 2026.

Voleb do zastupitelstva kraje se v naší obci účastnilo 
205 voličů, což je 33,17 % oprávněných voličů a volební 
účast odpovídá celorepublikovému průměru.

Volby v  Nížkovicích vyhrála koalice SPOLU 
(65  hlasů) následována hnutím ANO 2011 (45  hlasů), 
komunistické koalici STAČILO! (24 hlasů), koalicí SPD 
(21  hlasů), Sociální demokracií (21  hlasů) a  koalicí 
STAROSTOVÉ PRO JIŽNÍ MORAVU (14 hlasů).

Pořadí na  stupních vítězů v  naší obci odpovídá 
celkovým výsledkům z  Jihomoravského kraje. Hned 

v následujících dnech po volbách byla uzavřena koaliční 
smlouva mezi koalicemi SPOLU a STAROSTOVÉ PRO 
JIŽNÍ MORAVU. Oba subjekty mají dohromady 
v  zastupitelstvu Jihomoravského kraje většinu 
35 mandátů z  celkových 65 mandátů. Hejtmanem byl 
zvolen Jan Grolich, který dostal i  nejvyšší počet 
preferenčních hlasů v  kraji a  který tuto funkci 
vykonával už poslední 4 roky. V  opozici zůstávají 
kandidáti stran a koalic ANO 2011, STAČILO! a SPD.

Ing. Petr Jeřábek

Kronika obce

Zemřeli:
Jaroslava El Ghoulová

Jiří Hudec
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Podzim a zima v základní škole
Letošní adaptační pobyt jsme přesouvali z důvodu 

nepříznivého počasí a  záplav. Nový termín k  odjezdu 
bylo úterý ráno 24.  9., kdy jsme se  všichni potkali 
na vlakovém nádraží ve Slavkově u Brna. 
Z d e n a  n á s č e k a l p a n Č e r v e n k a 
s  přistavenou dodávkou. Ochotně nám 
odvezl velká zavazadla až do  hájenky 
v Haluzicích. Cestu vlakem a pěší turistiku 
z Jestřabic do Haluzic jsme si zpestřili hrou 
Klíště. Po úvodních společných hrách začal 
náš program, který se  letos po  vzoru 
olympijských her v  Paříži, nesl v  duchu 
FAIR PLAY. Cílem adaptačního pobytu 
bylo uvědomit si, že hra fair play sahá svou 
ideou daleko za sport. Je to chování, které 
uplatňujeme v  práci, ve  škole i  v 
každodenním životě. A  pokud se  nám to 
ještě nedaří? Už víme, že stejně jako mnoho 
jiných věcí i  hře fair play se  musíme 
naučit :-)

V  pondělí 4.  listopadu se  vypravil náš 
čers tvě zvolený školn í par lament 
d o  S l a v k o v a n a  Z á k l a d n í šk o l u 
K o m e n s k é h o , k d e s e  z ú č a s t n i l 
inspira t ivního se tkání par lamentů 
základních škol. Naše škola je v  ORP Slavkovsko 
jedinou školou 1. stupně, na které parlament funguje.

Děti představily oba žákovské parlamenty – jak 
fungují, a také žáci vyjmenovali aktivity, které na škole 
již proběhly a  pravidelně probíhají. Děvčata popsala, 
jaké jsou u  nás ve  škole volby a  na  fotkách ukázaly 
a popsaly některé akce. Stejně tak popsali svůj žákovský 
parlament „Slavkováci“. Odjížděli jsme s  dobrým 
pocitem, že i malá škola se mezi těmi velkými neztratí 
a s hlavou plnou nápadů pro další fungování školního 

parlamentu.
V  neděli 10.  listopadu vystoupily děti MŠ a  ZŠ 

na  akci „Setkání se  seniory“, kterou obec každoročně 

pořádá, jakožto projev úcty a  poděkování starším 
občanům za jejich celoživotní práci pro obec i mimo ni. 
Tentokrát jsme měli možnost sledovat divadelní 
vystoupení našich žáků, kteří si připravili hudebně 
a  divadelně ztvárněnou písničku inspirovanou 
skladbou „Kluci, kluci s klukama“ od Zdeňka Svěráka 
a Jaroslava Uhlíře. Tato slavná skladba o dobrodružství 
života, vykresluje rozdíly mezi světem kluků a světem 
holek. Děti se vžily do svých rolí a společně se vydaly 
na veselou výpravu životem.

V  neděli 1.  12.  jsme nejen zapálili ve  svých 
domovech první svíci na  adventním věnci, ale 
odpoledne jsme se  potkali na  návsi při rozsvěcování 
vánočního stromu. Zde bylo pro občany připraveno 
občerstvení v podobě teplého nápoje a něčeho sladkého 
na  zub. O  program se  postaraly děti z  mateřské 
a  základní školy, které si připravily hezká vánoční 
vystoupení. Nechyběl adventní věnec, prskavky, klavír, 
flétničky, zpěv a  také ochutnávka nejznámějších 
vánočních zvyků – rozkrajování jablíček a  pouštění 
lodiček.

Jako každý rok i  letos se  konal Vánoční jarmark 
spojený s dílničkami. V pondělí 9.  12. u osmi dílniček 
se  děti zabavily a  u prodejních stolů bylo možno 
nakoupit spousty krásných výrobků od  žáků i  rodičů. 
Občerstvit se  mohli všichni vánočním punčem 
a spoustou dobrot. Překvapením byla nakonec ohňová 
show, která předznamenala blížící se zimní slunovrat.
Školní parlament nám vymyslel na poslední školní 

týden před Vánoci aktivitu nazvanou Barevný týden. 

Benefiční koncert pro LILA v kostele

Andělské zvonění

Základní a mateřská škola
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Na  jednotlivé dny v  týdnu byla určená barva. Cílem 
bylo přijít do  školy v  oblečení dané barvy. Ty byly 
modrá, červená, černá, bílá a  v pátek to mohlo být 
cokoliv vánočního :-) I  díky této aktivitě se  nám 
podařilo vytvořit krásné červené srdce na PF 2025.

Mezi naše tradice patří každoročně koncert, který 
připravujeme s  dětmi pro naše přátele z  dětského 
domova LILA. Ve středu 18. 12. nás přivítal slavnostně 

vyzdobený kostel. „Ó  vzhlížejme vzhůru“ zaznělo 
z  kůru za  doprovodu varhan a  fléten. Letošní setkání 
bylo umocněno kouzelným zapojením Liláčků 
do  zpívání koledy. V  půlnoční hodinu, Slyšte 
pastuškové, Vzhůru bratři, Byla cesta ušlapaná, Tři 
oříšky pro Popelku nás krásně naladilo do předvánoční 
atmosféry. Děkujeme za  štědré dary, které jsme předali 
Liláčkům.
Čtvrteční ráno 19.  12.  nás ve  škole navštívil pan 

myslivec Tomáš Sekanina z  hájenky od  Bílého vlka. 
Přišel odměnit žáky za sbírání žaludů na podzim, které 
se použily na sadbu nových stromků.

Andělské zvonění je akce, která vznikla v  době 
koronaviru a ve které se  snažíme pokračovat i nadále. 
A  proto se  ve čtvrtek, po  hudebním představení 
v  sokolovně, vydalo osm skupinek dětí a  dospělých 
po obci a  rozneslo malý dáreček s přáníčkem místním 
seniorům. Zapojili se  jak školáci, tak i  mateřáčci. 
Bezprostřednost dětí a  jejich přání krásných Vánoc 
vyvolalo na  tváři seniorů úsměv a  dojetí. Taková 
setkávání jsou vždy naplněná emocemi a  zanechávají 
v  dětech i  dospělých krásné vzpomínky. Věříme, že 
se  dětem podařilo předat s  tímto malým dárkem 
i radost, pohodu a víru v krásné Vánoce.

Blíží se pololetí a s ním předávání vysvědčení. To si 
i tentokrát převezmou žáci na ledě, tentokrát na kluzišti 
v Rousínově.

Kolektiv pedagogů ZŠ Nížkovice

Ježíšek ve škole

Zprávičky z mateřské školy
Náš společný školní rok byl zahájen v  krásných 

nových prostorách MŠ, která prošla během letních 
měsíců rekonstrukcí přízemí a  schodiště. Ani jsme 
se nestihli ohlédnout za létem a podzim začal shazovat 
listí ze stromů. Počasí nám při tradiční Drakiádě přálo a 
53 zúčastněným dětem a  možná ještě více jejich 
rodičům, přineslo spoustu radosti při úspěšném 
vypuštění dráčků na nebe. Cesta na pole u Ježíška byla 
ozvláštněna „Dračí stezkou“ s vědomostními úkoly. Pro 
velké i malé čekalo v cíli stezky malé občerstvení. Děti 
za  svou snahu na  dračí stezce a  při pouštění draka 
dostaly medaili, diplom a malý dáreček. Nakonec ani 
dva draci, kteří ulétli, nikomu nezkazili náladu 
a všichni jsme si akci užili.

Ve spolupráci s MAP Slavkov, v rámci projektu MAP 
IV rozvoj vzdělávání v  ORP Slavkov u  Brna, k  nám 
s  úžasnými aktivitami pro děti přijela dvakrát paní J. 
Bublová, knihovnice z Otnic, a dětem zábavnou formou 
představila dvě knihy, a  to první knihu: „Tady jsme 
doma“ – která nenápadně, zato originálně a s humorem 
otvírá před dětmi velká témata o  tom, kam patříme 
a jak se máme ke své planetě a k sobě navzájem chovat. 
A druhou knihu „Pes, který spolkl svět“ – silný příběh 
o přátelství zvířátek, která žijí pohromadě, sice v míru, 
ale ne tak úplně spolu, dokud se  jednoho dne neobjeví 
pes, který spolyká, co může, celý svět se ocitne ve  tmě 

a zvířátka musí spojit síly a začít znovu.
S  panem Mgr. Hrozkem si mohly děti vyzkoušet 

manipulaci s  robotickým Blue-Botem, který pomáhá 
rozvíjet digitální gramotnost dětí v  MŠ. Děti 
po  vyslechnutí příběhu o  Budulínkovi, který navodil 
pohádkovou atmosféru, plnily s  robotky úkoly, které 
byly připravené na pěti hracích kartách (podložkách).
Čtenářská stezka pro děti a  rodiče zapůjčená 

do  mateřské školy z  MAP Slavkov u  Brna, byla 
vyhodnocena na konci prosince. Děti, které odevzdaly 
vyplněnou kartu – „Po stopách knih“, obdržely diplom 
a malou odměnu.

Čtení s knihovnicí
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V listopadu jsme se loučili s podzimem, a tak desítky 
lampionů prozářily obec při letošním lampionovém 
průvodu. Děti a rodiče procházeli trasu, na které potkali 
několik lesních zvířátek – žabku, ježka, medvěda, 
berušku a mravence. Na stanovišti u každého zvířátka 
splnily děti zadaný úkol. Společně zazpívanými 
písničkami a  Mravenčí ukolébavkou pomohli 
zvířátkům uložit se k zimnímu spánku.

Měsíc prosinec byl plný akcí a příjemných zážitků.
Advent jsme zahájili pásmem písniček a  básniček 

u  rozsvěcování vánočního stromu, které děti nacvičily 
s klavírním doprovodem babičky Jarušky (J. Mašová – 
ZUŠ Fr. France).

Krásnou tradicí je společně prožitý „Andělský den“ 
dětí z naší MŠ a dětí z domova Lila, který děti strávily 
společnou interakcí při hrách i  nachystaných 
vzdělávacích aktivitách v centrech.

Po špičkách k  nám po  společné slavnostní svačině 
přišel andílek, který přinesl mikulášskou nadílku nejen 
dětem z  mateřské školy, ale i  dětem z  domova Lila 
Otnice.

Ve spolupráci s  ČMMJ proběhl v  MŠ projekt, 
ve  kterém děti pomohly připravit vánoční dárek pro 

lesní zvířátka. Plody, které jsme nasbírali a  využívali 
v  podzimních aktivitách, děti roztřídily a  nachystaly 
do  papírových přepravek. Pan myslivec Petr Smutný, 
který si do  MŠ pro plody přijel, dětem trpělivě 
odpovídal na  otázky a  vysvětlil, která zvěř má ráda 
kaštany, žaludy, oříšky, dýně. Vysvětlil dětem, které 
potraviny naopak zvířátkům škodí. Jako poděkování 
přivezl dětem omalovánky a vzdělávací pexesa s  lesní 

tematikou. Velké poděkování patří 
i  panu Ing. Kamínkovi (Oddělení 
ž i v o t n í h o p r o s t ř e d í M ě s t a 
Slavkova u  Brna), který tuto 
aktivitu pro nás zkoordinoval.
Vánoční dětskou operetkou jsme 
p ř i s p ě l i s  d ě t m i z  M Š 
k  předvánoční náladě na  již 
tradičním benefičním koncertu 
v kostele.
D ě k u j e m e v š e m r o d i č ům 
za  spolupráci, důvěru, podporu 
a  zájem, díky kterému se  nám 
dobře a s radostí pracovalo.

Kolektiv MŠ

Andělské zvonění

Návštěva myslivce

Vyhlášení cykloakce v Šaraticích
28.  září proběhlo v  Šaraticích další vyhodnocení 

Cykloakce DSO ŽLaP za rok 2024. Účast cyklistů každý 
rok stoupá. V  letošním roce objelo na  kole všech 27 
členských obcí v rámci DSO ŽLaP 628 cyklistů. Za naši 
obec to bylo 7 cyklistů – Ola Jeřábková, David, Jana 
a Milan Kocmanovi, Alena Látová, Dagmar Mudrlová 
a  Lenka Novotná. Tito všichni byli od  obce za  své 
snažení odměněni věcnými dárky v  podobě poukazu 
servisu na  kolo a  funkčním trikem s  logem Šlapu 
z  Nížkovic. Součástí akce bylo mistrovství ve  vaření 
kotlíkového guláše. Naše obec bohužel neměla v  této 
soutěži zastoupení.

Dagmar Mudrlová, DiS.



 11

Don Quijote de la Ancha
Páteční říjnový podvečer, úplně přesně to bylo 

čtvrtého října nebo tak nějak, se v naší sokolovně 
uskutečnilo divadelní představení s názvem Don 
Quijote de la Ancha. Již název napovídá, že se nejednalo 
o klasické zpracování světoznámého románu Miguela 
de Cervantese Saavedry. Také při přečtení plakátu … 
pod vyšším uměleckým dohledem pana Boleslava 
Polívky nám bylo jasné, že se bude jednat o nějakou 
komedii. Pisatel tohoto příspěvku již představení 
v minulosti viděl, a tak věděl, že se jedná o úžasnou 
taškařici. Ale to jsem odbočil. 

Co k představení napsat? 
Asi tolik, že kdo přišel určitě nelitoval. 
A ti, co nepřišli? 
Tak ti mohou jenom litovat. 
Jednak představení bylo opravdu úžasné. A jednak 

už se nikdy hrát nebude. Neboť představitel hlavní role 
pan Zdeněk Mazáč koncem loňského roku opustil tento 
realistický svět bez rozloučení s Anchou. 

Představení hodně volnou formou mapuje osudy 
Dona Quijota a jeho sluhy Sancha Panzy. V hlavních 
rolích vystupuje profesor španělštiny Don Quijote 
a  vychovatelka kominického učiliště Ancha. Během 
představení vtahují diváky nejen do děje, ale i na 
pódium a z diváků se stávají účinkující. Prolínáním děje 
klasického díla a vyprávění profesora vznikají komické 
situace, které protagonisté zejména Don Quijote 
využívají k pobavení diváků s jejich zapojením do hry. 

Jedná se o typickou Polívkovu komedii. Ne každému je 
tento typ humoru blízký, ale dle smíchu diváků 
a  potlesku na konci představení se hra líbila. A to je 
hlavní. Šlo především o zábavu. 

Dušan Horák 

Podzimní stezka
Podzim nabídl pestrou barevnou škálu a  pěkné 

počasí vhodné ke krásným procházkám do přírody. Pro 
děti a  jejich rodiče byla připravena naučná stezka, kde 
si ověřili svoje znalosti související s  podzimním 
obdobím. Stezka vedla od  mateřské školky, kolem 
hřbitova a  končila nad novou zástavbou. Děti si ji 
mohly projít kdykoliv v týdnu od 26. 10. do 2. 11.2024.

Na stezce čekalo na  děti celkem 14  stanovišť 
s  jednoduchými úkoly týkající se  podzimu. Otázky 
v  kř ížovkách se  týkaly např íklad poznávání 
podzimních plodů na  stromech nebo určování, 
ze  kterého stromu pochází daný list. Po  doplnění 
písmen do  hrací karty, kterou si každý vyzvedl 
na startu, vyšla dětem tajenka Kouzelný podzim.

Po splnění stezky čekala na děti v cíli sladká odměna 
a medaile. Dle účastnického listu prošlo stezkou přes 90 
dětí. Děkujeme všem za účast a budeme se těšit příště.

Martina Zavadilová

Společenské a sportovní události
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Setkání se seniory
V  neděli 10.  listopadu 2024  se  v  obci Nížkovice 

uskutečnilo tradiční setkání se  seniory. Akce, kterou 
organizovala obec v  prostorách místní sokolovny, 
se  nesla v  duchu přátelské atmosféry, zajímavého 
programu a hudebního doprovodu.

Setkání proslovem zahájila místostarostka obce, paní 
Dagmar Mudrlová, která přivítala všechny přítomné 
a  informovala o  novinkách z  obecního dění. 
Následovalo milé vystoupení dětí z mateřské a základní 
školy Nížkovice, které si připravily pestrý program. 
Nadšení dětí i  vřelé reakce seniorů vytvořily 
nezapomenutelnou atmosféru.

Součástí programu bylo také poutavé vystoupení 
specialistky celoživotního vzdělávání z  Masarykovy 
univerzity, která představila možnosti vzdělávání 
v  rámci Univerzity třetího věku. Její přednáška mohla 
být inspirací pro mnohé z  přítomných a  upozornila 
na důležitost aktivního přístupu k  životu i  ve  vyšším 
věku.

Během celé akce k  poslechu a  dobré náladě hrál 
Kobe band, který svými melodiemi dodal setkání 
jedinečnou atmosféru. Nechybělo ani občerstvení, které 
pro seniory zajistil obecní úřad.

Toto setkání bylo příležitostí pro seniory posedět 
s přáteli, známými, ale i  s představiteli obce. Zároveň 
takovéto setkání poukazuje na  důležitost udržování 
společenských vazeb a  nabízí seniorům možnost 
aktivního žití. Organizátoři si zaslouží velké 
poděkování za přípravu celé akce.

Bc. Jitka Křivánková
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Kateřinská zábava
Jako každý rok se kolem svátku sv. Kateřiny, který 

připadá na 25.listopadu, pořádala Kateřinská zábava. 
Letos se 22 žen, Kateřin, sešlo, aby udržely tuto krásnou 
tradici v  naší obci. K  tanci a  poslechu hrála kapela 
Panorama band. Tento svůj svátek „KAČENKY“ 
oslavily zpěvem i  tancem, nechybělo půlnoční 

překvapení ani bohatá tombola. Děkujeme hospůdce 
za  školou za  zajištění občerstvení a  obci Nížkovice 
za organizační pomoc.

Blanka Sahulová a Olga Dopitová

Vánoční koncert dechové hudby
Blížící se Vánoce vždy přinášejí nejen radostné 

o č e k á v á n í , a l e t a k é s p o u s t u p o v i n n o s t í 
a předvánočního shonu. Pokud jste si chtěli alespoň na 
chvíli odpočinout a zpříjemnit si adventní čas, 
nenechali jste si ujít Vánoční koncert dechové hudby 
Vracovjáci, který se uskutečnil 15. prosince 2024 
v Nížkovicích.

Místní sokolovna v tento den hostila známou 
dechovou hudbu Vracovjáci, která svou bohatou 
hudební tradicí potěšila milovníky lidové muziky 
i  vánočních melodií. Program zajistil příjemnou 

atmosféru plnou vánoční nálady. 
Vstupné na koncert bylo dobrovolné. Výtěžek, 

ve  výši 9 000 Kč, byl věnován na opravu zvonů 
místního kostela, které jsou neodmyslitelnou součástí 
obce Nížkovice a jejího kulturního dědictví. 

Ti, kteří přišli zapomenout na předvánoční stres 
a nechali se unášet krásou dechové hudby, byli doufám 
nadšeni z nezapomenutelné atmosféry, která je 
příjemně naladila na blížící se sváteční dny.

Bc. Jitka Křivánková
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Silvestr na návsi
Ukončení roku je tradicí posledního dne v roce, kdy 

má svátek Silvestr. Poslední den v  roce se  nese 
ve znamení oslav. Mladí lidé prožívají tyto oslavy často 
bujaře, rodiny v oslavách zohledňují potřeby dětí, starší 
pak poklidně přivítají rok nový. Od  mého dětství, 
prožívaného v  osmdesátých letech, byl vždy Silvestr 
spjat s  ohňostrojem, který jsme v  té době většinou 
mohli vidět jen jednou za  rok. V  domácnostech v  té 
době byly k  mání prskavky, které uměly vytvořit 
kouzelnou vánoční a  silvestrovskou atmosféru. 
S  postupující dobou došlo k  rozvoji zábavní domácí 
pyrotechniky, která je dnes již běžnou součástí života. 
Zároveň s  těmito možnostmi vznikl v roce 2015 zákon 
o  pyrotechnických výrobcích, častým tématem je 
škodlivý vliv těchto výrobků na zvířata i lidi. Ale to už 
je jiné téma. Mě zaujala samotná historie ohňostroje. 
Jako dítě jsem zaznamenala pro mě nejstarší ohňostroj 
ve  filmu Vinnetou – Poslední výstřel, kdy Sam 
Hawkens děsí ohňostrojem indiány. Ohňostroje jsou ale 
záležitost stará přes dva tisíce let a  mají původ 
ve  starověké Číně. V  Evropě došlo k  jejich rozšíření 
v  15.století, neobešly se  bez nich žádné dvorské 
slavnosti ani náboženské svátky. Velkou oblibu v nich 
měl např. císař Rudolf II.

I my v Nížkovicích se  již téměř 30  let setkáváme 
tradičně na návsi u nížkovického ohňostroje, na který 
se  přijdou podívat mladí lidé, rodiny s  dětmi, i  my 

starší, abychom si popřáli a  strávili chvilku mezi 
známými.

Letos jsme mohli ochutnat výborný punč anebo si 
připít na zdraví obecní štamprlkou.

Všem, kteří se  na této akci podíleli patří dík 
a  nezbývá než popřát pohledem staršího, ať se  nám 
všem v  novém roce 2025 daří a můžeme se  sejít zase 
za rok.

Ing. Dagmar Rolincová

Turnaj ve stolním tenise
Tradiční vánoční turnaj ve  stolním tenise 

se  tentokrát uskutečnil až v novém roce, a  to v sobotu 
4.  ledna 2025. Účastníků se  sešlo 15. Tito byli 
rozlosováni do tří skupin po pěti. Ve skupinách se hrálo 
systémem každý s  každým. První dva a  nejlepší dva 
ze  třetích míst postoupili do  bojů o  celkové vítězství. 

Ostatní si to rozdali o umístění. V druhé fázi se hrálo 
na  dvě porážky. Po  utkáních ve  skupinách proběhl 
turnaj ve  čtyřhrách. Spoluhráče si účastníci vylosovali. 
Jelikož počet účastníků byl lichý, tak na  sudý počet 
doplnil hráčky a hráče Tomáš Horák. A  jak to všechno 
dopadlo?
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V měsíci říjnu jsme v hospůdce za  školou vyhlásili 
1.  kolo Hospodského kvízu. Dle daných pravidel 
se soutěží v týmech o 2-5 hráčích, kteří odpovídají na 51 
všeobecných otázek. K překvapení všech se do 1. kola 

přihlásilo 18  týmů. Tímto děkujeme OÚ, který nám 
umožnil, vzhledem k  velkému počtu lidí, pořádání 
kvízu v  sále sokolovny. 1.  kolo kvízu se  všem líbilo, 
tudíž jsme hned vyhlásili kolo druhé, pořádané 
v  listopadu, a  to s  ještě větší účastí. V  prosinci pak 
proběhl vánoční kvíz zaměřený na  vánoční tématiku. 
Poděkování patří paní Lence Štefanové, která vymýšlí 
ve  svém volném čase otázky. Pro nejlepší týmy jsou 
vždy připraveny ceny. 1.  kolo vyhráli „Kartáři“. 
Ve 2. kole vyhrály dva týmy. Tým VLAK SMIR obhájil 
své vítězství i  ve 3.  kole. V  neposlední řadě nesmím 
zapomenout poděkovat panu Jeřábkovi za  zapůjčení 
promítacího plátna, bez kterého bychom nemohli 
otázky prezentovat.

Irena Červinková

Čtyřhry 1.  místo Tomáš Hrabovský s  Pavlem 
Kocmanem starším, 2.  místo Tereza Kuntošová 
s  Tomášem Horákem, dělené třetí místo Irena 
Červinková s  Davidem Konečným a  Roman Vaverka 
s  Jiřím Kuntošem. No a dvouhry? Bez porážky prošel 
turnajem a vítězem se stal Milan Procházka, na druhém 
místě skončila obhájkyně loňského vítězství Katka 
Peňázová a na  třetím místě skončil Tomáš Hrabovský. 
Před semifinálovými boji proběhl miniturnaj hráčů 
stolně tenisového oddílu z Němčan za účasti Arnošta 
Hladkého, Romana Ševčíka, Tomáše Horáka a  mojí 
maličkosti. Snažili jsme se ukázat něco málo z toho, jak 
se prezentujeme v okresních soutěžích.

Všichni účastníci vydrželi až do  úplného konce. 
Rozdali jsme ceny. A … a slíbil jsem, že za rok proběhne 
další ročník.

Děkuji všem, kteří přispěli na ceny pro účastníky.

za TJ Sokol Nížkovice Dušan Horák

Hospodský kvíz
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Tříkrálová sbírka
Tříkrálová sbírka je největší dobročinnou sbírkovou 

akcí v České republice. Koná se vždy první dva týdny 
v  lednu, kdy koledníci v  kostýmech Tří králů 
navštěvují se zapečetěnými kasičkami domácnosti, aby 
poprosili o  finanční dar pro potřebné. Je pořádána 
Charitou ČR, a to již od roku 2001.

V  naší obci se  Tříkrálová sbírka uskutečnila 
11.1.2025 a  lidé byli opravdu štědří a  téměř všichni 
koledníkům otevřeli. Koledníci lidem zazpívali „My tři 
králové jdeme k  vám, štěstí zdraví vinšujem vám,“ 
a  na místo, které si lidé zvolili, napsali posvěcenými 
křídami „K+M+B“, což značí jména králů Kašpara, 
Melichara a  Baltazara a  také požehnání Christus 
mansionem benedicat (Ať Kristus požehná tento dům).

Děkujeme všem, kteří koledníky přivítali a přispěli 
do kasiček, a i koledníky obdarovali drobnou sladkostí. 
Vybralo se  krásných 34  391 Kč. DĚKUJEME. Vybrané 
peníze podpoří potřebné v  těžkých životních situacích 
– například nemocné, seniory, lidi bez domova nebo 

rodiny v  nouzi. Část výtěžku zůstává přímo 
v regionech, kde se sbírka pořádá, a pomáhá například 
vybavit hospice, sociální služby nebo dětské domovy.

Do sbírky se zapojují děti z místní školy a v letošním 
roce se  do kostýmů Kašpara, Melichara a  Baltazara 
obléklo 16 dětí. V  ulici k  Agrii a  na  Zelnicích 
na harmoniku ke koledě již tradičně doprovázel Radek 
Brzobohatý.

Pan Karel Čumba, stejně jako v  předešlých letech, 
zatopil na  faře v  peci a  připravil zázemí, kam jsme 
se  všichni koledníci po  ukončení sbírky promrzlí šli 
zahřát a občerstvit.

Z á vě re m c h c i p o děk o v a t v še m d á rcům , 
koledníkům, vedoucím skupinek, panu Karlu 
Čumbovi, zkrátka všem, kteří se  jakkoli podíleli 
na Tříkrálové sbírce.

Jitka Cagášková
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Duhový karneval
Zimní povánoční čas je spjatý s  tradičními akcemi, 

které zahajuje charitativní sbírka Tří králů, po  které 
následují různé plesy, zabijačky, masopust, a  také 
karnevaly. Ten letošní, který proběhl 26. 1. od 15 hodin 
v místní sokolovně, se nesl v duchu duhových barev. Ty 
se  ovšem poztrácely a  děti je musely v  průběhu 
odpoledne duhové víle pomoc získat zpět. To se  jim 
podařilo díky splněným úkolům a  tanečkům. Více jak 
dvouhodinový program zajistila jako v  předchozích 
letech Carolka Brno se  Zuzkou Kovandovou. Akce 
se  zúčastnilo 70 platících dospěláků a  dle vydaných 
štěstíček, které spolu s  občerstvením pro děti zajistila 
Obec Nížkovice, přes 60 spokojených dětí.

Dagmar Mudrlová, DiS.
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Spolky v obci

SK Nížkovice
Vážení spoluobčané, 
soutěžní ročník 2024/25 je v polovině, a tak mi 

dovolte krátké ohlédnutí za tou již uběhlou. Ročník 
jsme začali dvěma nadějnými remízami. Poté jsme však 
v dalších pěti kolech narazili na největší favority naší 
skupiny. Výsledky znamenající rozdíl třídy jasně 
ukazují na jejich ambice postoupit do vyšší, tedy 8. ligy. 
Pro představu, na hřišti vedoucího týmu z Lovčiček 
mělo naše mužstvo snad jen jednu střelu na bránu a míč 
potkalo spíše jen při odkopu z vlastní poloviny. 
A  výsledek 0:4 je 
možné považovat za 
mírný. V poslední 
části podzimu se 
naše mužstvo, ale 
vzchopilo, možná ne 
vžd y h e r ně , a l e 
b o d o v ě u r č i t ě . 
Tř ikrát za sebou 
j s m e b o d o v a l i , 
a  dokonce se nám 
podařilo vyhrát na 
venkovním hřišti, 
což je věcí takřka 
nevídanou. Bohužel 
p o s l e d n í z á p a s 
v e  Ve l e š o v i c í c h 

a výsledek 2:7 je velkou kaňkou na povedeném závěru 
a znamenal pro nás celkové 8. místo v 9. lize. Výsledky, 
statistiky a vše o SK můžete sledovat na sknizkovice.cz. 
Úkolem do jarní části sezóny je hlavně stabilizace 
kádru, který byl sužován velkým počtem zranění 
a  absencí. Poté by mohlo dojít i k vyrovnanosti 
výsledků a postupu tabulkou vzhůru. Přijďte nás 
povzbudit. Začínáme poslední víkend v březnu. 

Jaromír Fridrich, předseda SK Nížkovice, z.s.

Místní knihovna
Akce Klubu seniorů:
• 12.9. nás navštívila paní Kateřina Zacpalová z MAS 

Slavkovské bojiště, z.s., Létající vnučka, specialista 
NZÚ Light. Seznámila nás se svojí náplní práce pro 
seniory v obcích okolo Slavkova s nabídkou pro naše 
občany. Na dveřích knihovny je vyvěšený letáček 
s telefonním číslem s nastíněním možné pomoci.

• 24.9. se seniorky vydaly do Bučovic, kde si prohlédly 
krásný renezanční zámek a zahradu.

• 7.10. jsme navštívily Českou televizi v Brně. 
Prostorami nás provázel pan Jan Havlík z Nížkovic, 
který zde pracuje jako technik PO.

• 23.10. jsme se vypravily do Vyškova na VYŠKOVSKÉ 
TRHY, které se konají 1x za 14 dní na náměstí.

• 12.12. se konala MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA v místní 
hospůdce a zúčastnilo se 20 seniorek.

Akce pro děti:
• V týdnu od 25. do 29.11.2024 proběhla  MIKULÁŠSKÁ 

BOJOVKA, kterou knihovna připravila ve spolupráci 
s MŠ. Zúčastnilo se 31 dětí. Děti na trase, která měla 
9  stanovišť, odpovídaly na otázky a odpovědi 
zapisovaly na kouzelný pergamen. V Poštovní 

kavárně pak dostaly sladkou odměnu, kterou 
darovala Obec Nížkovice.

• 2.12. skončila Knižní výzva pro čtenáře ve věku do 14 
let. Požadovaná kritéria při četbě splnili 3 žáci. 
Odměnu v podobě poukázky na nákup knih 
v hodnotě 300,- Kč věnovala Obec Nížkovice.

  
 Samozřejmě pokračovalo čtení dětem v MŠ před 
spaním a návštěva družiny v knihovně.

1.12. u příležitosti rozsvícení vánočního stromu na návsi 
se uskutečnila v knihovně výstava vánočních dekorací, 
které vyrobily a zapůjčily ženy z Nížkovic, Hodějic 
a  Slavkova u Brna. Výstavu si prohlédlo 78 občanů. 
Tímto ženám děkuji za zapůjčení svých výrobků 
a zároveň děkuji panu starostovi a zaměstnancům Obce 
za pomoc při chystání výstavy. Rovněž děkuji Obci 
Nížkovice za darované odměny při akcích pro děti.
                                                                                                                  

Jaroslava Helísková, knihovnice
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Myslivecké sdružení
Myslivecký spolek Nížkovice má 11 členů, převážně 

občanů obce. Ve svém volném čase se starají o svěřenou 
honitbu a  zvěř v  ní žijící. Dle potřeby přikrmování 
v  době nouze předkládají zvěři cca 20  metráků 
kukuřice, pšenice a  ječmene, k  tomu 15 metráků řepy 
a  seno. Důležité je i  doplňování soli v  soliscích. Toto 
pořizují z  každoročních plateb členů, výnosů 
z hospodaření spolku a dotací obce.

Odlov zvěře se  řídí schválenými plány a  stav 
jednotlivých druhů nesmí poklesnout pod stanovenou 
mez. Sčítání probíhá v  jarním období a  aktualizace 
stavů drobné zvěře před plánováním honů.

V letošním roce proběhnou dva hony. Jedná se spíše 
o  společenskou událost, kdy pozveme přátele 
a probereme zážitky z akce. Více než polovinu odlovu 
zvěře za nás zajistí provoz na  státní silnici. Každý rok 
nalezneme, nebo je hlášeno cca 10 srážek se zvěří srnčí. 
Kolik jich odejde zraněných a poté uhyne? Jsou i tací, co 
si zvěř naloží a  odjedou, ale toto jednání je možno 
považovat za pytláctví. Často je možno vidět na silnici 
zbytky rozježděných zajíců a  bažantů. Je to pro nás 
smutný pohled. V letošním roce byly umístěny pachové 
odpuzovače kolem míst nejčastějších srážek se  zvěří. 

Jen materiál stál 7 000 Kč a hodiny práce. Po skončení 
sezóny bude účinnost vyhodnocena a dle možností v ní 
budeme pokračovat.
Členové spolku chovají a  cvičí pro výkon práva 

myslivosti 8  loveckých plemen psů a  to jezevčíků, 
teriérů a  ohařů. Bez těchto pomocníků nesmí být 
provozovány hony ani individuální odlovy zvěře.

V  p ř í š t í m r o c e n a  j a ře b u d e h o n e b n í m 
společenstvem provedena aktualizace vlastníků 
pozemků a  přistoupí se  k  pronajmutí honitby. Chtěli 
bychom Vás požádat o  podporu našeho spolku 
a doufáme, že honitba nám bude opět pronajata na další 
období. Zavazujeme se k řádnému hospodaření tak, aby 
nedocházelo ke  snižování počtů všech druhů zvěře 
a  nedopustit jejich nežádoucí nárůst a  tím ke  vzniku 
škod na polních a lesních kulturách.

Ing. Jiří Dobeš
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Nížkovický zpravodaj,
periodický tisk územně samosprávního celku vydává 3x za rok v nákladu 350 ks Obec 
Nížkovice, Nížkovice 39, 684  01 Slavkov u  Brna, IČ: 00292168, MK ČR E17655.  
Příspěvky zasílejte na  adresu mistostarostka@nizkovice.cz, podatelna@nizkovice.cz 
nebo doručte přímo na  obecní úřad. Datum vydání: 4.  2. 2025. Uzávěrka dalšího 
zpravodaje je 30. 6. 2025. Autoři fotografií: archiv ZŠ a MŠ, obecní archiv.

Realizace: funprint.eu
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